
港安醫院慈善基金-荃灣理事會慈善茶聚 2024 

愛心傳遞 守望社區 

(scroll down for English version) 

港安醫院慈善基金-荃灣理事會的慈善茶聚於 5 月 26 日下午順利舉行，慶祝港安醫院 60 周年紀

念，並讓一眾理事會成員、社區領袖及善長聚首一堂。當日有超過 130 位嘉賓出席，包括荃灣民

政事務專員區家盛先生、荃灣警區指揮官羅家康先生、香港大學基層醫療教研中心總監及教授陳

肇始、行政會議成員兼荃灣理事會首席榮譽顧問高永文醫生、首席榮譽顧問譚兆璋教授、港安醫

療董事局主席焦望新博士、港安醫療董事局成員陳悅光博士及 Steve Rose、著名導演高志森先生、

新界社團聯會副會長陶桂英女士、荃灣區區議會議員黃偉傑先生等。荃灣理事會眾多成員亦有參

與，包括主席蘇陳偉香女士、籌募委員會主席鄧錦雄博士、副主席許潘玉儀女士、副主席嚴徐玉

珊院士、 副主席李國豪先生、盧乃本醫生、陳龍威醫生、林曉盈女士、羅少雄院士、榮譽顧問周

安橋先生、香港港安醫院行政總裁及院長凌宏寶先生、香港港安醫院財務總監岑良先生。_ 

 

席上，荃灣理事會主席蘇陳偉香女士分享了多項慈善計劃的成果及未來計劃的展望，並總結：「健

康就是財富。在座各位善長仁翁的捐款，荃灣理事會上下一心，加上荃灣港安醫護人員付出的愛

心和時間，令本會今日籌得的善款『變出更多的財富』，幫助更多有需要的病人，以實踐荃灣埋事

會對社會的責任和承諾。」 

 

港安醫療董事局主席焦望新博士致辭時表示：「我衷心感謝各位善長仁翁，有賴您們的鼎力支持和

慷慨捐助，讓港安醫院慈善基金—荃灣理事會籌募到資金，幫助荃灣區最有需要的一群人，尤其

是獨居長者、 劏房戶、 經濟有困難的家庭。當中，包括等候多年仍未能接受手術的白內障患者，

以及擔心自己患病但負擔不到影像檢查的病人。大家的努力和奉獻，讓荃灣港安醫院成為社區信

賴既醫療機構。我們將不負眾望，繼續提供高質素的醫療服務，回饋社區的支持和信任，延續基

督的醫治大能。」 

 

茶聚期間，眾多荃灣港安的醫生及護士化身表演嘉賓，演繹多首激勵人心的經典金曲，包括憑著

愛、明天會更好、海闊天空，而壓軸的高永文醫生在陳龍威醫生及林曉盈女士的陪同下，獻唱



「一點燭光」，寄意理事會的慈善工作能發揮漣漪效應，將善長既愛心加上荃灣港安的力量，一波

接一波傳遞出去。高醫生精采的表演為理事會即席籌得 35 萬善款，表演後全體嘉賓更手持蠟燭，

一同再次合唱「一點燭光」，為活動畫下完美的句號。 

 

特別鳴謝 Special Acknowledgement： 

周大福醫療基金 

  

捐款 Donations： 

翡翠贊助 Jade Sponsors： 

維妮衛生用品有限公司 

銘威地產集團有限公司 

讚悅有限公司 

  

鑽石贊助 Diamond Sponsors： 

盧乃本醫生, 張智醫生, 王宗傑醫生, 蘇幹平醫生 

  

閃銀贊助 Silver Sponsors： 

Radiology Specialist Group Limited 

ENT Fund 

周安橋先生 

東保慈善基金有限公司 

陳冠威先生 

陳國超先生 

何偉基先生 

蘇啟聲先生 

香港港安醫院-荃灣 

  

耀銅贊助 Bronze Sponsors： 

許潘玉儀女士 

嚴徐玉珊女士 

陳龍威醫生 



周俊恆醫生 

林曉盈女士 

  

水晶贊助 Crystal Sponsors: 

圓玄學院 

潘啟明醫生 

劉啟基醫生 

吳奎醫生 

區兆基醫生 

陳邦石醫生 

陳惠玲醫生 

周榮興醫生 

何國棟醫生 

李偉明醫生 

廖頌雅醫生 

莫家寶醫生 

譚焯坤醫生 

利知行醫生 

楊棟名女士 

B. Braun Medical (H.K.) Limited 

FUJIFILM Hong Kong Limited 

Olympus Hong Kong and China Limited 

  

其他贊助 Other Sponsors： 

劉國光醫生 

Bethel Health (Hong Kong) Limited 

張喜樂醫生 

Forward Printing Company 

M2 International Group Limited 

Chong Lap (H.K.) Co. Ltd. 

阮文裕醫生 



陳銘賢醫生 

林寧夏先生 

謝紹光醫生 

甄景康先生 

羅志榮醫生 

楊天利先生 

何啟智醫生 

A. R. Medicom Inc. (Asia) Limited 

朱文楷醫生 

符朝麗醫生 

莊承樂醫生 

陳偉明先生 

Wong Wing Sze Tiffany 

黃漢光醫生 

嚴建明醫生 

  

是次茶聚之禮品贊助 Special Gift Sponsors: 

維妮衛生用品有限公司 

坤香園貿易有限公司  

香港港安醫院-荃灣 

  

是次茶聚之枱奬贊助 Table Prize Sponsors: 

籌募委員會主席鄧錦雄博士 

荃灣理事會副主席許潘玉儀女士 

健康生活基金主席林曉盈女士 



 

一眾嘉賓在籌募委員會主席鄧錦雄博士帶領下祝酒 

 Toasting led by Dr. Tang Kam-hung, Chief Vice Chairman 



壓軸表演：高永文醫生在陳龍威醫生及林曉盈女士的陪同下，獻唱「一點燭光」 籌得 36 萬善款  

Final performance of “A Candle Light” by Dr. Ko Wing-man, accompanied by Dr. Chan 

Lung-wai and Miss Juliana Lam Hiu-ying, which raised $350,000 

 



 

金睛火眼行動受惠者潔群姐分享接受慈善白內障手術情況後，與一眾嘉賓見証荃灣區區議員黃偉

傑先生從港安醫院院長凌宏寶先生手中接過火捧，接力健行為「港安健步 200 慈善行」 籌款。

Following sharing by Auntie Kit, a beneficiary of the Charity Cataract Program, Mr. Wong 

Wai Kit, District Councilor (Tsuen Wan), received the baton from Mr. Alex Lan, CEO and 

President of HKAH, to kick off fundraising efforts for the next 200 km charity walk 



慈善手術計劃受惠者林伯伯分享受助經歷，並與陳肇始教授、焦望新博士及理事會主席蘇陳偉香

女士等人一同進行愛心傳遞儀式，寓意荃灣港安繼續成為紥根社區的愛心之樹。 

Mr. Lam, a beneficiary of HKAHF, shared about his experience having undergone a fully 

sponsored surgery, and celebrated HKAH-TW’s 60 years of serving the community 

alongside guests including Prof. Sophia Chan, Dr. Daniel Jiao, and Mrs. Susan So 



一眾嘉賓熱烈響應台上精采表演.  Guests enjoying the excellent performances 

  



HKAHF Board of Governors – Tsuen Wan Hosts Gala Tea 

Fundraiser 2024   

Bringing Health and Love to the Community 

To celebrate the 60th anniversary of Hong Kong Adventist Hospital – Tsuen Wan (HKAH – 

TW), the Hong Kong Adventist Hospital Foundation Board of Governors – Tsuen Wan 

(BOG-TW) hosted a gala tea event on May 26, bringing together members of the BOG-

TW, community leaders, and donors.  Over 130 distinguished guests attended, including 

Mr. Au Ka-shing, District Commissioner (Tsuen Wan); Mr. Law Ka-hong, District 

Commander (Tsuen Wan); Prof. Sophia Chan, Director of The University of Hong Kong 

Primary Health Care Academy; Dr. Ko Wing-man, GBS, MH, JP, Executive Council member 

and Honorary Chief Advisor of BOG-TW; Prof. Marcopolo Tam Siu-cheung, Honorary 

Advisory of BOG – TW; Dr. Daniel Jiao, Adventist Health Hong Kong (AHHK) Board 

Chairman; Board members, Dr. Tom Chan and Mr. Steve Rose; Mr. Clifton Ko, film director; 

Ms. To Kwai Ying, vice president of the New Territories Association of Societies; and Mr. 

Wong Wai Kit, District Councilor (Tsuen Wan).  Many members of the BOG-TW took part 

as well, including Mrs. Susan So, Chairman; Dr. Tang Kam-hung, Chief Vice Chairman; 

Vice Chairmen, Mrs. Irene Hui Poon Yuk-yee, Mrs. Yim Tsui Yuk-shan, and Mr. Simon Lee 

Kwok-ho; board members, Dr. Chan Lung-wai, Dr. Peter Lo Ni-boon, Miss Juliana Lam 

Hiu-ying, and Mr. Paul Law Siu-hung, MH; Mr. Andrew Chow On-kiu, Honorary Advisor; 

Mr. Alex Lan, CEO and President of Hong Kong Adventist Hospital (HKAH); and Mr. Andy 

Cen, Chief Financial Officer of HKAH. 

During the event, Mrs. Susan So, Chairman of the BOG-TW, shared about the 

Foundation’s various charity programs and future plans. “Health is wealth,” she said. 

“Thanks to the generous support from our donors, along with the dedication of the 

BOG-TW and the tireless efforts of HKAH – TW’s medical teams, an abundance of 

‘wealth’ is created to help those in need, fulfilling the BOG-TW’s responsibility and 

commitment to our society.” 

In his remarks, Dr. Daniel Jiao, AHHK Board Chairman, said, “I would like to thank all 

donors from the bottom of my heart.  With your support and donations, the BOG-TW is 



able to help some of our community’s most vulnerable groups, including elderly 

individuals living alone, those living in subdivided flats, and financially disadvantaged 

families. In particular, our charity programs have supported patients who have been 

waiting to undergo cataract surgery for many years, as well as those unable to afford 

diagnostic imaging. Thanks to your efforts and contributions, HKAH – TW remains a 

trusted healthcare institution in the community. We are committed to providing high 

quality medical services and extending the healing ministry of Christ in the years to 

come.” 

Many doctors and nurses from HKAH – TW graced the stage throughout the event, 

entertaining guests with moving performances of classic hits such as: ‘Because of 

Love’, ‘Tomorrow will be Better’, and ‘Broader Skies & Seas’. The final 

performance was given by Dr. Ko Wing-man, who, to the accompaniment of Dr. Chan 

Lung-wai and Miss Juliana Lam Hiu-ying, sang ‘A Candle Light’ to express the ripple 

effect of the Board’s charitable work, spreading love and hope to more and more of 

those in need. The performance raised a total of $350,000 and concluded with all guests 

joining in with candles in their hands, drawing the event to a memorable and 

meaningful close. 

 


